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                                      Univerzity Palackého v Olomouci 

                                              Žižkovo náměstí 5, 771 40 Olomouc 
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     Kancelář AS PdF UP: tel. 585 635 034, e-mail: lucie.loutocka@upol.cz 

  

Zápis z řádného zasedání Akademického senátu PdF UP konaného 
dne 9. 10. 2024 

Přítomno 21 senátorů: PaedDr. Pavlína Baslerová, Ph.D.; PhDr. Ivona Dömischová, Ph.D.;  
Mgr. Ondřej Duda, Ph.D.; Mgr. Adéla Hanáková, Ph.D.; Mgr. Tomáš Hubálek, Ph.D.;  
Mgr. Petra Jurkovičová, Ph.D.; prof. Mgr. Kamil Kopecký, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Langer, Ph.D.;  
Ing. Alena Opletalová, Ph.D.; PhDr. Lucia Pastieriková, Ph.D.; Mgr. Michaela Pugnerová, Ph.D.;  
doc. Mgr. Michal Růžička, Ph.D.; Mgr. Veronika Růžičková, Ph.D.; prof. Mgr. Kateřina Vitásková, 
Ph.D.; Bc. Klára Bajtová; Mgr. Pavel Flekač; Mgr. et Mgr. Jiří Kameník; Bc. Anna-Marie Konečná; 
Mgr. Eliška Šlesingrová; Mgr. Karolína Tvarůžková; Mgr. David Pham 

Hosté: děkan PdF UP doc. PhDr. Vojtech Regec, Ph.D.; proděkani prof. Mgr. PaedDr. Jan Michalík,  
Ph.D., doc. Mgr. Petra Šobáňová, Ph.D.; doc. PhDr. Radka Dofková, Ph.D.; PhDr. Jitka Petrová, 
Ph.D.; doc. Mgr. Michaela Hřivnová, Ph.D.; tajemník Ing. Ondřej Kolář 

Program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, ověření zápisu a kontrola usnesení z posledního zasedání 
3. Volba místopředsedy AS PdF UP 
4. Záměr děkana PdF UP jmenovat novou proděkanku pro oblast vědy, výzkumu  

a doktorských studií 
5. Novela č. 6 Statutu PdF UP 
6. Doplňovací volby do AS UP – studentská komora 
7. Akční plán realizace Strategie udržitelného rozvoje Pedagogické fakulty UP  

v Olomouci na roky 2024–2025 
8. Informace studentské části AS PdF UP 
9. Informace vedení fakulty 
10. Informace ze zasedání AS UP 
11. Různé 

1. Zahájení 

Zasedání bylo zahájeno místopředsedkyní AS PdF UP dr. Opletalovou v 12.35 hod. Místopředsedkyně 
AS PdF UP přivítala přítomné senátory i senátory připojené online a informovala, že vzhledem k tomu, 
že předseda doc. Růžička je dnes přítomen online, bude dnešní zasedání řídit ona. Dále představila 
nového studentského senátora Mgr. Davida Phama, který nahradil Mgr. Dominika Voráče, Ph.D., jenž 
ukončením doktorského studia pozbyl senátorského mandátu. Poděkovala dr. Voráčovi za práci 
odvedenou pro senát i fakultní komise, jichž byl členem. Konstatovala, že aktuálně je přítomno  
20 senátorů (AS PdF UP je tedy usnášeníschopný). 

  

https://www.upol.cz/nc/kontakty/vizitka/empid/08066/
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2. Schválení programu, ověření zápisu a kontrola usnesení z posledního zasedání 

Místopředsedkyně AS PdF UP dr. Opletalová zrekapitulovala přijatá usnesení z posledního zasedání 
konaného 19. 6. 2024 a konstatovala, že usnesení byla takového charakteru, že není potřebná kontrola 
plnění. K zápisu nebyly doručeny ani vzneseny připomínky, zápis tedy lze považovat za schválený.  

Místopředsedkyně AS PdF UP dr. Opletalová sdělila, že program dnešního zasedání i podkladové 
materiály k bodům jednání č. 5 a 7 byly senátorům v potřebném předstihu rozeslány. Dále informovala, 
že do programu budou na žádost pana děkana zařazeny dva nové body, a to jmenování nové členky 
Vědecké rady PdF UP (tento bod jednání navrhla zařadit jako nový bod programu č. 5, zbývající body 
původního programu pak budou přečíslovány) a jmenování dvou nových členů Disciplinární komise 
PdF UP (navrhuje zařadit před informace studentské části AS PdF UP jako nový bod č. 9). Jiné 
požadavky na změnu programu nebyly vzneseny. 

 Návrh usnesení č. 1 

Usnesení bylo přijato. Přítomno 20 senátorů, pro 20, proti 0, zdrželo se 0. 

Na zasedání AS PdF UP se v 12.45 hod. dostavila senátorka dr. Baslerová. 

3. Volba místopředsedy AS PdF UP 

dr. Opletalová 
Informovala, že vzhledem k hybridní formě zasedání budou všechna tajná hlasování probíhat 
elektronickou formou přes Google formuláře. Jako prvního skrutátora navrhla doc. Langera, jenž má 
s tímto způsobem hlasování zkušenosti a pro dnešní jednání jej připravil. Jako druhý skrutátor se 
přihlásila dr. Růžičková. Protinávrhy nebyly vzneseny. 
 
Návrh usnesení č. 2 

 
Usnesení bylo přijato. Přítomno 21 senátorů, pro 20, proti 0, zdrželo se 1. 

Na výzvu místopředsedkyně k podávání návrhů na kandidáty Mgr. Kameník navrhl Mgr. Flekače, 
k tomuto návrhu se připojil doc. Langer. Mgr. Flekač navrhl Mgr. Bajtovou, tento návrh podpořila  
Mgr. Šlesingrová. Další návrhy nebyly. Oba navrhovaní svou kandidaturu přijali a krátce se představili. 
 
dr. Hubálek 
Ocenil přijetí kandidatury od obou navržených, sdělil, že oba kolegy dobře zná, jsou spolehliví a jistě 
v této pozici zúročí své dosavadní zkušenosti. 
 
Mgr. Šlesingrová 
Dotázala se kandidátů na jejich vize – na co by se v pozici místopředsedy soustředili či zaměřili, co by 
chtěli dál posunout?  
 
V reakci Mgr. Flekač zmínil důraz na zprostředkování a efektivitu komunikace směrem ke studentům, 
navazování komunikačních kanálů ke sdílení informací, z dalších témat uvedl problematiku evaluací  
a zvyšování kvality studií i celé fakulty reflektující výsledky evaluace s cílem přispívat ke zdokonalení 
a excelenci naší fakulty. 
 

AS PdF UP schvaluje program dnešního zasedání v upraveném znění. 
 

AS PdF UP schvaluje doc. Mgr. Jiřího Langera, Ph.D., a Mgr. Veroniku Růžičkovou, Ph.D., jako 
skrutátory pro všechna tajná hlasování na zasedání AS PdF UP dne 9. 10. 2024. 
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Mgr. Bajtová by chtěla rozvíjet to, co již nastavili kolegové Voráč, Šlesingrová a Kameník, jejím cílem 
je udržet či vylepšit standard komunikace se studenty, realizovat více setkání se studenty prvních 
ročníků, posílit blog studentských senátorů, prezentaci studentské kurie na sociálních sítích. 

Ve volbě studentského místopředsedy AS PdF UP bude rozhodováno o dvou kandidátech:  
Mgr. Klára Bajtová a Mgr. Pavel Flekač. Kvórum pro zvolení je 11 hlasů. První hlasování bylo kvůli 
technickým problémům prohlášeno za zmatečné. V opakovaném hlasování bylo odevzdáno  
21 platných hlasů, Mgr. Bajtová získala 6 hlasů, Mgr. Flekač 14 hlasů, hlasování se zdržel 1 senátor. 

Usnesení č. 3 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
Mgr. Flekač 
Poděkoval senátorům za důvěru, věří, že zdárně naváže na práci svého předchůdce dr. Voráče. 

4. Záměr děkana PdF UP jmenovat novou proděkanku pro oblast vědy, výzkumu  
a doktorských studií 

doc. Regec 
Po rezignaci doc. Štěpáníka bylo po přechodném období nutné tento proděkanský post obsadit. V této 
souvislosti poděkoval proděkanům doc. Šobáňové a prof. Michalíkovi za pokrytí agendy v této oblasti 
v uvedeném období, na což může nová proděkanka plynule navázat. Uvedl, že procedurálně AS PdF UP 
bere její jmenování na vědomí, proto paní doc. Hřivnová již na tomto postu působí, o čemž již byli 
zaměstnanci i studenti fakulty informováni e-mailem. Následně paní proděkanku krátce představil  
a přivítal ji na dnešním zasedání. 
 
doc. Hřivnová 
Poděkovala děkanovi za důvěru i svým předchůdcům na této pozici. Ocenila jejich práci, na niž by ráda 
navázala, ale současně svou gesční oblast inovovala, posouvala a transformovala, vše s cílem prospět 
fakultě. 
 
Ze strany senátorů nebyly žádné dotazy k nové proděkance vzneseny. 
 
Návrh usnesení č. 4 

 
Usnesení bylo přijato. Přítomno 21 senátorů, pro 21, proti 0, zdrželo se 0. 

5. Jmenování nové členky Vědecké rady PdF UP 

doc. Regec 
Sdělil, že je tradicí a současně i v zájmu fakulty, aby proděkan na tomto postu byl i členem Vědecké 
rady fakulty. Podle VŠ zákona musí být třetina členů externisty, jedno místo pro interního člena z UP je 
volné. Od roku 2O22, kdy byla jmenována VR v aktuální složení, se neměnila, proto dojmenování  
doc. Hřivnové, která by po jmenování vedla příslušné body při jednání VR, navrhl. Dále informoval, že 
jmenování člena VR PdF UP senát schvaluje. 
 
doc. Hřivnová 
Vyjádřila souhlas se záměrem pana děkana se jmenováním do VR PdF UP. 

Druhým místopředsedou AS PdF UP pro funkční období 2023–2026 byl v prvním kole tajné volby 
zvolen Mgr. Pavel Flekač. 

  

 

AS PdF UP projednal a bere na vědomí záměr děkana fakulty jmenovat doc. Mgr. Michaelu Hřivnovou, 
Ph.D., proděkankou pro oblast vědy, výzkumu a doktorských studií na aktuální funkční období. 
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V tajném hlasování bylo odevzdáno 21 platných hlasů, z toho pro 21, proti 0, zdrželo se 0. 
 
Usnesení č. 5 

 
Usnesení bylo přijato.  

Zasedání AS PdF UP opustila v 13.42 hod. senátorka dr. Dömischová. AS PdF UP je stále usnášení-
schopný. 

6. Novela č. 6 Statutu PdF UP 

dr. Opletalová 
Informovala, že podklady všichni senátoři obdrželi s dostatečným předstihem. Následně byl návrh 
novely 30. 9. 2024 projednán i v LK AS PdF UP, senátorům byla zaslána i tato verze dokumentu včetně 
zápisu s usnesením komise. 
 
doc. Regec 
Novela reflektuje aktuální situaci a těžiště změny spočívá v technické změně názvů dvou pracovišť 
fakulty. Nejedná se tedy o organizační změnu ve smyslu např. zrušení pracoviště či personálních změn. 
Dotčená pracoviště prošla změnou týkající se garance studijních programů, proto se Katedra primární  
a preprimární pedagogiky bude nově jmenovat Katedra primární pedagogiky. V případě druhého 
pracoviště – Ústavu pedagogiky a sociálních studií – upozornil, že sociální studia již roky nejsou na naší 
fakultě pěstována. Nový název Ústav pedagogiky respektuje názor dotčeného pracoviště. Poděkoval 
LK, která dokument flexibilně projednala. Komise mj. diskutovala i o znění čl. 2, který ve svém usnesení 
navrhuje upravit, aby byl formulován v kontextu stávajících akreditací. Vzhledem k tomu, že se jedná  
o áčkovou normu, bude dále postoupena ke schválení AS UP. 
 
prof. Vitásková 
Potvrdila, že v diskusi LK bylo vyprecizováno znění čl. 2 odst. 2, v usnesení je zohledněno, změny byly 
graficky vyznačeny. 

Zasedání AS PdF UP opustil v 13.50 hod. senátor Mgr. Pham. AS PdF UP je stále usnášeníschopný. 

dr. Opletalová 
Informovala, že změna názvu byla na jejím domovském pracovišti projednána a požadavky pracovníků 
zohledněny. 
 
Návrh usnesení č. 6 

 
Usnesení bylo přijato. Přítomno 19 senátorů, pro 19, proti 0, zdrželo se 0. 

7. Doplňovací volby do AS UP – studentská komora 

dr. Opletalová 
Sdělila, že poté, co dr. Voráč po ukončení doktorského studia pozbyl mandátu v AS UP, byli jsme 
vyzváni předsedkyní AS UP doc. Smolovou k vyhlášení doplňovacích voleb. Všichni senátoři obdrželi 

AS PdF UP schvaluje návrh pana děkana na jmenovávání doc. Mgr. Michaely Hřivnové, Ph.D.,  
do Vědecké rady PdF UP. 

 

AS PdF UP schvaluje návrh novely vnitřního předpisu PdF UP Statut Pedagogické fakulty Univerzity 
Palackého v Olomouci ve znění se zapracováním změn projednaných a doporučených na zasedání  
LK AS PdF UP. 

 



Č. j. UPOL-318509/4750-2024 

harmonogram, do Kanceláře AS PdF UP byly ve stanoveném termínu doručeny tři návrhy na členy dílčí 
volební komise pro doplňovací volby. AS PdF UP navržené členy schvaluje. 

V tajném hlasování o členech dílčí volební komise pro doplňovací volby do AS UP na jednoho 
člena z řad studentů za PdF UP bude rozhodováno o třech kandidátech: doc. Mgr. et Mgr. Jan 
Chrastina, Ph.D., LL.M., MBA, Mgr. Dagmar Pitnerová, Ph.D., Bc. Anna-Marie Konečná. 

Kvórum pro zvolení je 11 kladných hlasů. Výsledky volby jsou uvedeny v přehledové tabulce. Všichni 
navržení členové získali potřebný počet hlasů a jsou schváleni jako členové dílčí volební komise.  

Kandidát Odevzdané 
hlasy 

Platné 
hlasy 

Neplatné 
hlasy 

Ano Ne Zdržel 
se 

doc. Mgr. et Mgr. Jan Chrastina, 
Ph.D., LL.M., MBA 

19 19 - 18 0 1 

Mgr. Dagmar Pitnerová, Ph.D. 19 19 - 16 1 2 
Bc. Anna-Marie Konečná 19 19 - 16 0 3 

 
Usnesení č. 7 

 
Usnesení bylo přijato. 

8. Akční plán realizace Strategie udržitelného rozvoje Pedagogické fakulty UP  
v Olomouci na roky 2024–2025 

prof. Michalík 
Informoval, že předkládaný materiál je chápán spíše ve smyslu environmentální udržitelnosti. Upozornil 
však, že na posledním jednání Komise pro kvalitu UP byla diskutována situace, k níž dochází v důsledku 
rozšíření pojmu udržitelnost – nyní často zahrnujícího i aspekty rovných příležitostí, nediskriminace 
apod. Do budoucna je třeba na UP vydiskutovat obsah a šíři tohoto pojmu a přiměřenost jeho užívání 
k jednotlivým tématům. Téma udržitelnosti v širším pojetí má na PdF v gesci proděkan pro legislativu, 
organizaci a rozvoj, v environmentálním pojetí je ambasadorem udržitelnosti tajemník PdF. 
 
Ing. Kolář 
Dodal, že Akční plán vychází ze Strategie udržitelného rozvoje UP, která byla schválena AS UP v lednu 
2022 a je v souladu se Strategickým záměrem UP na období 21+. V akčním plánu PdF UP pro období 
2024–2025 jsou uvedena pouze opatření, která budou realizována v tomto období. Počítáme se 
zapojením zástupců studentské kurie, zástupci kateder a ostatních zaměstnanců. 
 
dr. Opletalová 
Dotázala se, proč je plánované zřízení multifunkčních nabíjecích stanic primárně určeno pro elektrokola 
a elektrokoloběžky, ale nikoli pro elektromobily. 
 
Ing. Kolář 
Odpověděl, že automobily potřebují vyšší napětí, které nejsme schopni provozovat. V případě zájmu je 
však možné řešit subdodavatelsky za úplatu.  
 
Mgr. Šlesingrová 
Ocenila zpracovaný materiál, který se komplexně zaměřil na všechny oblasti, včetně potřeb studentů.  
 

Členy dílčí volební komise pro doplňovací volby do AS UP byli zvoleni doc. Mgr. et Mgr. Jan 
Chrastina, Ph.D., LL.M., MBA, Mgr. Dagmar Pitnerová, Ph.D., a Bc. Anna-Marie Konečná. 
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Návrh usnesení č. 8 

 
Usnesení bylo přijato. Přítomno 19 senátorů, pro 19, proti 0, zdrželo se 0. 

9. Jmenování členů Disciplinární komise PdF UP 

dr. Opletalová 
Coby předsedkyně Disciplinární komise PdF informovala, že tato komise je poradním orgánem děkana. 
Aktuálně je třeba doplnit dva členy z řad studentů. Studentská kurie navrhla dva kandidáty:  
Mgr. Karolínu Tvarůžkovou a Mgr. Pavla Flekače. Oba vyjádřili souhlas s navržením a poděkovali za 
příležitost. 

Ve volbě členů do DK PdF UP bude rozhodováno o dvou kandidátech: Mgr. Karolína 
Tvarůžková, Mgr. Pavel Flekač. 

Kvórum pro zvolení je 11 kladných hlasů. Výsledky volby jednotlivých členů do DK PdF UP jsou 
uvedeny v přehledové tabulce. Oba kandidáti získali potřebný počet hlasů a jsou schváleni jako 
členové DK PdF UP z řad studentů. 

Kandidát Odevzdané 
hlasy 

Platné 
hlasy 

Neplatné 
hlasy 

Ano Ne Zdržel 
se 

Mgr. Karolína Tvarůžková 19 19 - 18 0 1 
Mgr. Pavel Flekač 19 19 - 16 0 3 

 
Usnesení č. 9 

 
Usnesení bylo přijato. 

10. Informace studentské části AS PdF UP 

Mgr. Flekač 
Informoval o setkání zástupců senátů pedagogických fakult 3. 9. 2024 v Liberci, představil témata 
diskusních bloků: 1. spolupráce senátů pedagogických fakult (propagace senátu dovnitř fakult a ven, 
smysluplnost Bc. prací, konkurenceschopnost jednotlivých pedagogických fakult, naše fakulta byla 
v této souvislosti oceněna – Učitel21 jako inspirace pro ostatní fakulty); 2. reforma přípravy učitelů;  
3. zapojení studujících do života pedagogických fakult (prezentace projektu studentských tutorů, diskuse 
o významu evaluací). Sdělil, že obecně je naše fakulta ostatními vnímána jako vlajková loď v pojetí 
kvality vzdělání. 

Mgr. Tvarůžková 
Sdělila, že ji kontaktovalo několik studentů DSP Speciální pedagogika z ÚSS s dotazy k Standardu 
doktorského studia na PdF UP, zejména k dělení kreditů. Jde především o studenty, kteří nastoupili do 
studia v AR 2022/2023 a z prvního ročníku měli podle původního Standardu nastaveny jiné kreditové 
požadavky, než uvádí aktuální Standard platný od září 2023. Největší problém je dělení kreditů za 
pedagogickou činnost (výuku) – někteří studenti učili již v 1. ročníku. Zajímají ji zkušenosti z jiných 
kateder. 

AS PdF UP projednal a vzal na vědomí Akční plán realizace Strategie udržitelného rozvoje Pedagogické 
fakulty UP v Olomouci na roky 2024–2025. 

AS PdF UP schvaluje dle ustanovení čl. 4 odst. 1–3 Jednacího řádu AS PdF UP Mgr. Pavla Flekače  
a Mgr. Karolínu Tvarůžkovou a navrhuje je děkanovi PdF UP ke jmenování do Disciplinární komise 
PdF UP. 
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doc. Hřivnová 
Sdělila, že 10. 10. 2024 bude předmětem jednání předsedů oborových rad debata nad Standardem a jeho 
případná revize či úprava, která by se mohla týkat i kreditů (úpravy vzhledem k polovinám kreditů). 
Předsedové mají možnost se ke Standardu jako celku vyjádřit. Požádala Mgr. Tvarůžkovou, aby 
zformulovala dotaz v písemné podobě, který bude předán k vypořádání na uvedeném jednání.  

prof. Vitásková 
Potvrdila, že školitelé byli obesláni, aby dodali reflexi dokumentu či náměty do diskuse. Apelovala by 
na studenty, aby si kontrolovali e-mail a sledovali vše, co bylo kolem Standardu komunikováno (byl 
projednáván na více úrovních – senát, LK). Ověřila si, že studenti byli informováni o tom, že platí pro 
nastupující ročníky i pro stávající studenty DSP a že závěrečné zprávy budou hodnoceny jednotně. Dále 
uvedla, že jeden z podnětů, který dostala od školitelů, s tímto souvisí, ovšem je třeba najít míru, aby to 
bylo srovnatelné napříč studijními programy, což byl původní záměr. 

Mgr. Tvarůžková 
Je tedy na základě nového Standardu nutné, aby si studenti přepracovali individuální studijní plán podle 
platného dělení kreditů? 

prof. Vitásková 
Domnívá se, že tato problematika patří spíše na půdu komunikace se školiteli. Student stejně jako 
pracovník musí reflektovat nové normy, které vstoupí v platnost. 

Mgr. Tvarůžková 
Doplnila, že vycházela z dotazu studentů, kteří si stanovili individuální studijní plán na 4 roky, ale 
v průběhu studia se podmínky změnily, tzn., tento rok počítali s nějakým množstvím kreditů, které v tuto 
chvíli neplatí. 

doc. Regec 
V širším kontextu uvedl, že studijní programy se řídí akreditací, která má dané parametry. Vznik 
Standardu byl vyvolán tím, že některé činnosti měly různý výklad a školitelé a oborové rady některé 
z nich posuzovali různým způsobem. Právě Standard to měl sjednotit, ale nemění počet kreditů, které 
má student za určité oblasti získat. Změnil se jen způsob, jakým se vyhodnocuje pedagogická činnost, 
ale obecné počty kreditů zůstávají, mění se pouze mechanismus. Považuje to za téma, které se bude se 
řešit na jednání oborových rad. Nastavení, kolik kreditů má student za kterou oblast získat, zůstává 
stejné. Mohla by se však ještě posílit komunikace a informovanost studentů. Není třeba automaticky 
měnit ISP, spíše by studenti měli přehodnotit strategii naplňování kreditů. Studenti by také měli sledovat 
informace a reflektovat změny. Děkuje za podnět, budeme se jím zabývat. 

Mgr. Tvarůžková 
Dodala, že „nejrizikovější“ byla pedagogická činnost – studenti začali učit až ve 2. ročníku, protože 
podle nepsaného pravidla by v prvním ročníku učit neměli, a nebyli pak schopni dosáhnout stanoveného 
počtu kreditů, se kterými za výuku počítali. Sjednocení podmínek samozřejmě vítá, ale domnívá se, že 
v praxi se to ne vždy úplně děje. 

Prof. Kopecký v reakci sdělil, že technicky to ale vychází, navíc je rezerva ve 4. ročníku. Není nutné, 
aby student učil až od 2. ročníku. Totéž potvrdila i doc. Hřivnová – vše koresponduje s nastavením 
pravidel. 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 
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11. Informace vedení fakulty 

doc. Regec 
Sdělil senátorům následující informace: 
 Informace k organizaci AR 2024/2025 v upraveném režimu v souvislosti s plánovanou rekonstrukcí 

byly komunikovány již od června. 
 V souvislosti s hrozícími povodněmi na začátku semestru jsme situaci v Olomouci s krizovými 

štáby monitorovali a konzultovali. Preventivně se zrušila výuka ČZV, studenti byli informování 
několika kanály. V neděli UP i fakulta vydala prohlášení, UP se rozhodla, že nebude přistupovat 
k centrálním opatřením, byla i silná dohoda děkanů, že výuka se plošně rušit nebude. Fakulta situaci 
pravidelně monitorovala, byli jsme v kontaktu s kolejemi ohledně případné evakuace, pouze 
preventivně byla některá zařízení ze spodních pater fakulty přestěhována. Informace byly masivně 
propagovány na soc. sítích i webu. Informační setkání s prváky v aule se realizovalo, bylo doplněno 
o online formát o týden později, kdy byly poskytnuty stejné informace. Welcome drink s děkanem 
byl vzhledem k okolnostem zrušen. Pro překlenutí tíživé situace v důsledku zasažení povodněmi 
bylo na PdF jako jediné fakultě UP vyhlášeno povodňové stipendium, již evidujeme první žádosti. 

 Oprava stropu v zasedací místnosti děkanátu, z něhož o prázdninách odpadly velké kusy omítky. 
 Převádění studentů do „nových“ studijních programů – momentálně končí některé akreditace. 

Některé nové programy nejsou úplně identické s původními, ale zde ctíme maximální míru 
tolerance. 

 Akreditace – diskuse nad jejich novou podobou i na úrovni RVH, výhody × nevýhody pětiletých 
nestrukturovaných programů (větší drop-out, nižší motivace studentů), bude následovat diskuse 
s pracovišti, realizace šetření na úrovni fakulty. Zmínil i problematiku konsekutivních programů. 

 Proběhla celkem 3 disciplinární řízení – v této souvislosti poděkoval DK i vedoucím prací za 
pečlivou kontrolu, přípravu podnětů a spolupráci v rámci celého procesu, cílem je zvyšování kvality 
kvalifikačních prací, potírání plagiátorství. Připomněl, že student má právo stáhnout práci 3 dny 
před obhajobou. 

 Připravuje se Festival oborových didaktik (7. 11. 2024). 
 Od 1. 9. byla navýšena výše stipendia na podporu studia v DSP. 
 Probíhá výzva v rámci Grantového fondu děkana, bude vyhlášena IGA. 
 Byla schválena Metodika VŠ2025+. 
 Podařilo se získat historicky první známku 1 na UP za software TETRECOM. 
 Proběhly letní školy, startují jednoleté mobility. 
 CIV – informace k interní grantové soutěži. 
 Rozhodnutí o přidělení rozpočtu pro pracoviště. 
 Konsolidace počtu studentů, letos kulminuje počet kvalifikačních prací a obhajob, reálný dopad 

konsolidace na studijní odd. a zátěž kateder je v horizontu několika let.  
 Příprava návrhu metodiky dělení příspěvku v ukazateli A pro rok 2025 – probíhají jednání  

a připomínky ze strany PdF, aby fakulta nebyla poškozená. Připomínky budou také prezentovány 
na jednání EK AS UP. 

 Proběhly Dny pro absolventy PdF UP. 
 Budování bezpečného prostředí a posilování sociálního, prevence sexuálního násilí. 
 Rekonstrukce – soutěž měla skončit 31. 7., termín se kvůli dotazům o více než 2 měsíce posunul. 

Ing. Kolář  
Doplnil, že otevírání obálek k veřejné zakázce „PdF/UPOL – Rekonstrukce vybraných prostor objektu 
Žižkovo nám. 5“ proběhlo 9. 10. 2024. Nabídku podalo 5 firem. Předpokládaná hodnota VZ je 
187 700 000 Kč bez DPH. Následující kroky – kontrola nabídkových cen, kontrola splnění povinností 
dle zadávací dokumentace, kvalifikační předpoklady. Rozhodnutí o výběru zhotovitele předpokládáme 
15. 10. 2024, pokud nebude nutné vyzvat zhotovitele k doplnění či opravám. Spíše lze očekávat pozdější 
termín. Následovat bude příprava podkladů pro kontrolní orgány MŠMT (ISPROFIN a OPJAK). 
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Zasedání AS PdF UP opustily v 14.50 hod. senátorky dr. Baslerová a dr. Pastieriková. AS PdF UP je 
stále usnášeníschopný.  

doc. Šobáňová 
Doplnila sdělení doc. Regece: 
 Proběhl pilotní ročník výzvy na malé inovační granty – sešlo se 31 zajímavých projektů. Do 

budoucna s touto činností v rámci CIVu počítáme. 
 Akce během prázdnin – cyklus vzdělávacích akcí zaměřených na podporu duševního zdraví 

(wellbeing, resilience), nově budovaná webová platforma Pečuj o sebe a své žáky – příprava 
metodických textů, studijních materiálů včetně překladů ze zahraničí, prevence sexuálního násilí. 

 Spolupráce se stipendijním programem na podporu uměleckých talentů MenArt, v plánu jsou 
stipendia na podporu talentů a diplomových projektů. Spolupráce s dobrovolnickým centrem, 
podpora dárcovství krve. Spolupráce s regionálními partnery (Vlastivědné muzeum Olomouc). 

 Adaptační programy, informační setkání (na centrální úrovni i na katedrách), kurzy na podporu 
adaptace nových studentů. 

 V projektu vedeném proděkankou Petrovou se jedna z aktivit týká kompetenčních rámců – v této 
souvislosti vyzvala senátory ke spolupráci (náměty, (čím jsme jedineční, co akcentujeme, kromě 
naplnění obecného kompetenčního rámce máme možnost se více profilovat). S tématem se pojí  
i tvorba evaluačního nástroje – možnost sbírat data i s odstupem od absolventů nebo od lidí, kteří 
k nám přicházejí. Téma bude diskutováno i na setkání s vedoucími kateder. 

Zasedání AS PdF UP opustila v 15.14 hod. senátorka dr. Hanáková. AS PdF UP je stále 
usnášeníschopný. 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 

12. Informace ze zasedání AS UP 

doc. Langer  
Zrekapituloval vybrané základní informace z předchozích zasedání AS UP (červen a září): 
 Novela č. 5 Statutu PdF UP byla schválena a nabyla účinnosti. 
 Vyhlášení doplňovacích voleb do AS UP na jednoho zástupce z řad studentů PdF UP, včetně 

harmonogramu voleb. 
 AS UP schválil rozpočet UP na rok 2024, následně schválen i správní radou UP. 
 Informace z RVH – zájemci mohou požádat doc. Langera o link, kde jsou všechny informace 

dostupné. 
 AS UP vyhlásil nominaci studentského zástupce do RVH. 
 AS UP vyhlásil nominaci zástupců z řad akademických pracovníků a studentů jako zástupců AS UP 

v Komisi pro udržitelný rozvoj UP v Olomouci. 
 Vypořádání PdF a CATRIN – nový návrh rektora, připomínky budou vypořádány na následujícím 

zasedání AS UP. 
 Reforma doktorského studia. 
 
Dále sdělil, že na mimořádném jednání AS UP dne 9. 10. 2024 projednal záměr vyslovení zájmu  
o nabytí předmětu aukce Hanácká kasárna v centru Olomouce za kupní cenu 89 100 000 Kč a nemá 
námitky proti vyslovení závazného zájmu o jeho nabytí. Odsouhlasit musí ještě správní rada. 

dr. Opletalová 
Jako členka EK AS UP k tomu doplnila, že komise vyslovila zájem o nabytí uvedeného předmětu aukce 
za předpokladu splnění následujících podmínek ze strany vedení UP – vedení UP má předložit rámcový 
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plán využití objektu (věcný záměr) a návrh financování nákupu, údržby, nutných oprav a budoucí 
rekonstrukce objektu tak, aby nebyly ohroženy plánované budoucí investiční a stavební projekty UP. 

prof. Vitásková 
Doplnila, že rovněž probíhala jednání Komise AS UP pro kvalitu vysokých škol a vzdělávání, ocenila 
v této souvislosti směr, kterým by se chtěla vydat doc. Šobáňová (sběr dat o kvalitě od absolventů). 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 

13. Různé  

dr. Růžičková 
Požádala, zda by při jednáních nemohly být pravidelné hygienické pauzy po 1,5 hod., max. 2 hod., 
s čímž ostatní senátoři souhlasili. 
 
doc. Růžička 
Termín příštího zasedání AS PdF UP zatím není stanoven, rozhodne se po poradě vedení fakulty podle 
aktuální agendy, předpokládá se některá listopadová středa. 
 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 

 

Zasedání AS PdF UP bylo ukončeno v 15.44 hod. 

 
 
V Olomouci dne 16. 10. 2024 

  
Zapsala: Mgr. Lucie Loutocká 
  
Zápis schválil: doc. Mgr. Michal Růžička, Ph.D., v. r. 
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Přijatá usnesení ze zasedání AS PdF UP dne 9. 10. 2024 

1) AS PdF UP schvaluje program dnešního zasedání v upraveném znění. 

2) AS PdF UP schvaluje doc. Mgr. Jiřího Langera, Ph.D., a Mgr. Veroniku Růžičkovou, Ph.D., 
jako skrutátory pro všechna tajná hlasování na zasedání AS PdF UP dne 9. 10. 2024. 

3) Druhým místopředsedou AS PdF UP pro funkční období 2023–2026 byl v prvním kole tajné 
volby zvolen Mgr. Pavel Flekač. 

4) AS PdF UP projednal a bere na vědomí záměr děkana fakulty jmenovat doc. Mgr. Michaelu 
Hřivnovou, Ph.D., proděkankou pro oblast vědy, výzkumu a doktorských studií na 
aktuální funkční období. 

5) AS PdF UP schvaluje návrh pana děkana na jmenovávání doc. Mgr. Michaely Hřivnové, Ph.D.,  
do Vědecké rady PdF UP. 

6) AS PdF UP schvaluje návrh novely vnitřního předpisu PdF UP Statut Pedagogické fakulty 
Univerzity Palackého v Olomouci ve znění se zapracováním změn projednaných  
a doporučených na zasedání LK AS PdF UP. 

7) Členy dílčí volební komise pro doplňovací volby do AS UP byli zvoleni doc. Mgr. et Mgr. Jan 
Chrastina, Ph.D., LL.M., MBA, Mgr. Dagmar Pitnerová, Ph.D., a Bc. Anna-Marie Konečná. 

8) AS PdF UP projednal a vzal na vědomí Akční plán realizace Strategie udržitelného rozvoje 
Pedagogické fakulty UP v Olomouci na roky 2024–2025. 

9) AS PdF UP schvaluje dle ustanovení čl. 4 odst. 1–3 Jednacího řádu AS PdF UP Mgr. Pavla 
Flekače a Mgr. Karolínu Tvarůžkovou a navrhuje je děkanovi PdF UP ke jmenování do 
Disciplinární komise PdF UP. 
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